朝陽科技大學 096學年度第2學期教學大綱 Art and Culture 藝術與文化

當期課號	9110	Course Number	9110
		Instructor	
授課教師	陳崑鋒		KUN,FENG CHEN
中文課名	藝術與文化	Course Name	Art and Culture
開課單位	跨院通識(進)	Department	
修習別	選擇必修	Required/Elective	Intercollegiate General Education Topics
學分數	2	Credits	2
課程目標	自藝術發展以來,無論在風格表現與 觀念演進一直與媒材的創新及生活文 化有密不可分之關係,而媒材的演進 又反應了生活文化之層次。本課程以 藝術媒材分類爲主以及文化背景爲基 礎,讓學生藉著媒材的探討及對文化 的認知,體會藝術是如何在生活中被 創造與激發,進一步落實生活藝術化 與培養學生對藝術與美的敏銳觀察 力。	Objectives	Since the development of the art, the invention of medium has important relation with culture and life no matter in expression and concept. Also the development of medium reflects the essence of culture and life. The class bases on medium and culture issue makes students realize how art created and inspired from life through understanding medium and culture background, and also cultivates them a great sense of observing art.
教材	多媒體教學	Teaching Materials	presentations slides shows Video broadcasting
成績評量方式	期中 40% 末期40% 平時20%	Grading	Mid-term 40% Final 40% Attendence 20%
教師網頁	_		
教學內容	1.繪畫與生活 2.繪畫與歷史 3.牆面藝術與歷史 4.馬賽克藝術與生活工藝 5.古物修護與保存維護 6.現成物與消費文化(1、2) 7.彩繪玻璃與玻璃藝術(1、2) 8.立體造型藝術(雕塑、公共藝術、 裝置藝術) 9.流行、數位與設計(1、2) 10.藝文產業文化	Syllabus	1.Painting and Life 2.Painting and History 3.Fresco and History 4.Mosaics and Craft Arts 5.Arts Preservation 6.Ready made and Consuming Culture 7.Glass Arts 8.Sculpture, Public Arts and Installation 9.Fashion,Digital,Design 10.Arts and Business

尊重智慧財產權,請勿非法影印。